
سپیده خداوردی به همراه پسرش و »ریحانه 
خدایی« به همراه مادرش مهمان یازدهمین قسمت 
از برنامه »شب نشینی« شدند. خداوردی بازیگر 
برجسته و هنرمند موسیقی کشور که پیش از این از 
شاگردان محمدرضا شجریان بوده و همچنین ریحانه 
خدایی کودک 6 ساله، نقال ایرانی که قبل از شروع 
سوادآموزی در مدرسه به خواندن اشعار فردوسی 
می پردازد، مهمان یازدهمین برنامه گفت وگومحور 
»شب نشینی« بودند. ریحانه خدایی در گفت وگو با 
محمدسلوکی، مجری برنامه گفت: امسال می خواهم 
به کلاس اول بروم ولی خواندن و نوشتن را بلدم، چون 
در پیش دبستانی مربی برخی از حرف ها را به ما یاد 
داد و بعضی ها را خودم یاد گرفتم و خودم دوست 
داشتم که خواندن و نوشتن را یاد بگیرم. خدایی افزود: 
دوست دارم مجری کودک و همکار عموپورنگ بشوم 
چون عموپورنگ حرف های خنده دار در برنامه هایش 
می زند. وی درباره چوب دستی ای که با خودش به همراه 
داشت، اظهارداشت: این عصایی است که برای حرکت 
هنگام اجرا از آن استفاده می کنم. همه بخش ها و 
شخصیت های شاهنامه را دوست دارم. کتاب های دیگر 
مثل سعدی و حافظ را هم دوست دارم و می خوانم. 
افسانه باقری؛ مادر ریحانه خدایی درباره دخترش افزود: 
»ریحانه« هرچیزی را با روش خودش یاد می گیرد. 
خواندن و نوشتن را از تبلیغات تلویزیونی یاد گرفت. 
از نوزادی برایش کتاب های مختلف خواندم و احساس 
می کنم حالا که در مسیر خواسته هایش قرارگرفته 
ناشی از آن کتاب خواندن هاست. قبلا کارمند بودم اما 
بعداز تولد ریحانه کارم را کنار گذاشتم. هم خودم و هم 

همسرم حسابرس هستیم.
 »ریحانه« علاقه مند به نقالی است

باقری ادامه داد: چند وقت پیش یک قطعه صوتی را 
برای ریحانه پخش کردم که درباره شاهنامه بود و دیدم 

او به این کتاب علاقه دارد و به همین دلیل او را در این 
مسیر پیش بردم چون خودم با ادبیات ایرانی چندان 
آشنایی نداشتم. همه فکر می کنند از سمت من یا 
پدرش در خانه فشاری بر روی او وارد می شود که نقالی 
را ادامه دهد درصورتی که خودش علاقه مند به این 
کار است. ریحانه بخش کوتاهی از روز را به یادگیری 
شاهنامه می پردازد و مابقی روز را به دیگر تفریحات 
کودکانه اش مثل بازی کردن اختصاص می دهد. در 
ادامه گروه موسیقی سنتی »سردار« به صورت ویژه 
در این قسمت از برنامه »شب نشینی« قطعاتی زنده را 
برای مخاطبان اجرا کردند. پس از آن سپیده خداوردی 
بازیگر و هنرمند موسیقی کشور به عنوان مهمان 
دوم برنامه معرفی شد و به همراه پسرش سانیار در 
»شب نشینی« حاضر شد. خداوردی درباره پیشینه 
فعالیت هنری اش گفت: متولد سال 60 هستم و از سال 
68 یعنی از کودکی در حوزه موسیقی می نوازم. از سال 
79 تاکنون نیز حوزه کار تصویری را در پیش گرفته ام. 
از کلاس پنجم به عرصه موسیقی وارد شدم بعد هم 
در دانشگاه در رشته دراماتیک درس خواندم و بعد هر 
دو را به همراه هم پیش بردم. وی تصریح کرد: از زمان 
آغاز فعالیتم در زمینه بازیگری تقریبا همه سال ها را به 
بازی کردن در تئاترها، تله فیلم ها و سریال های مختلف 
کار کرده ام. زمانی بود که تله فیلم های 90 دقیقه ای بود 
و می توانستیم در زمان کوتاه آن را تمام کنیم که در 
آن مدت تله فیلم های زیادی را بازی کردم. حتی وقتی 
پسرم پنج ماهش بود هنوز سر ضبط سریال بودم اما 

بعداز اتمام آن سریال به مدت یکسال کار نکردم.
 بازیگری بهتر از موسیقی است

هنرمند موسیقی کشور درباره یکی از سازهایی 
که می نوازد؛ بیان کرد: ساز شهبانگ که ساز ابداعی 
استاد شجریان بود نماینده ساز کنترباس است با 
برخی تغییرات. البته بازیگری بهتر از موسیقی است. 

به خاطر اینکه بازیگری را بیشتر دوست دارم. نقش پسر 
مادرم را بازی می کردم. کلبه عموپورنگ را می بینم و 
او را دیده ام. نقش مادرم در کلبه عموپورنگ را دوست 
دارم. خداوردی گفت: در این همه سال کارم شاید 
شخصیت طنز موقعیت را بازی کرده ام مثل »غافل« 
و »سهمی  برای دوست« اما در شخصیت طنز بازی 
نداشته ام. پیشنهاد اجرا و کار کودک به من شد اما 
دوست نداشتم به این ژانر وارد شوم چون در آن کارها 
شاخصه ای را نمی دیدم که مرا جذب کند به دلیل اینکه 
من ژانر خاص خودم را دارم. وی درباره ایفای نقشش 
در »کلبه عموپورنگ« بیان کرد: کارهای دراماتیکم را 
سانیار می دید اما دوست نداشت و من دوست داشتم 
ثمره نبودن هایم را ببیند؛ وقتی این کار به من پیشنهاد 
شد من دوست داشتم در شخصیتی که به من داده 
می شود همه خود سانسوری ها را کنار بگذارم و همه آن 
کودک درونی باشم که خودم دوست دارم، وقتی دیدم 
شخصیتم در کلبه عموپورنگ به همین صورت خواهد 
بود آن را پذیرفتم و حالا شخصیتم و همه حرکت ها 
و نقل قول هایش را دوست دارم. اولین چیزی که در 
کلبه عموپورنگ برایم مهم است این است که پسرم 
کلبه عموپورنگ را با همه بازپخش هایش می بیند و از 
فضای مجازی دورشده و تلویزیون ایران را دوست دارد 
و اینکه خودم می توانم تمام ابعاد پنهان وجودم را در 
فضایی جدید ابراز کنم. بازیگر شناخته شده سینما و 
تلویزیون افزود: خودم را همیشه آماده کرده بودم برای 
اینکه هرگونه واکنشی را از سمت مردم ببینم چون 
آنها همیشه مرا در یک ژانر خاص دیده بودند و حالا 
در شرایطی جدید مرا می دیدند. منتظر قضاوت ها و 
قیاس ها بودم ولی بعداز اولین سکانس کلبه عموپورنگ 
همه انعکاس هایی که به سمت من می آمد واکنش هایی 
با انرژی مثبت بود و باعث شد از خوشحالی نفس در 

سینه من حبس شود.
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کارگردان و بازیگر مجموعه های طنز با 
اشاره به شرایط مردم و تلخی های جامعه 
بیان کرد که مردم پذیرش برنامه ها و 
مجموعه های طنز را ندارند. شهاب عباسی 
با اشاره به مجموعه طنز »دست انداز« که از 
ابتدای نوروز روی آنتن شبکه نسیم رفت، 
اظهارکرد: برنامه ریزی ما برای این مجموعه 
در 90 قسمت و تا قبل از شروع محرم بود و حالا هم مجموعه تا اواخر 
مردادماه پخش می شود. وی اضافه کرد: برنامه ای برای فصل جدید 
این مجموعه نداریم طرح های جدیدی دارم که می خواهم سراغ آنها 
بروم اما فعلا قصد ساخت کار آیتمی را ندارم. عباسی که پیش از این 
طنز آیتمی »خنده بازار« او با اقبال مخاطب روبه رو شده بود درباره 
کیفیت پایین تر طنازی »دست انداز« افزود: بخشی از این طنازی 
سلیقه ای است، من بازخوردهایی که از »دست انداز« داشتم درصد 
زیادی از آن راضی بودند. وی درباره اینکه چرا برنامه نتوانسته است 
به همان میزان برای مخاطب جذاب و مفرح باشد، گفت: بخشی به 
ممیزی های تلویزیون برمی گردد و اینکه شرایط تلویزیون همیشه 
ویژه بوده است. بخشی هم به خود همکاران ما برمی گردد که در زمان 
ساخت »دست انداز« خیلی ها دوست نداشتند با آنها شوخی کنیم و 
ما صرفا با برخی از برنامه های تلویزیونی شوخی کردیم. این کارگردان 
و بازیگر مجموعه های طنز درباره قیاس با شبکه های اجتماعی که 
گاهی با وجود امکانات کمتر اما موفق تر از تلویزیون در حوزه طنز، 
آیتم سازی می کنند، پاسخ داد: همه بچه هایی که در مجازی فعالیت 
می کنند از آیتم های ما در مجموعه های قدیمی تر یاد گرفته اند و 
خود ما در تلویزیون منبع این شوخی ها بوده ایم. اگر شرایط برای 
ما به گونه دیگری بود ما هم موفق بودیم. همه این بچه ها که شما در 
مجموعه دیدید خنده دار بودند اما در چارچوب تلویزیون قرار گرفتند 
و همین بازیگران اگر بخواهند در فضای مجازی کار کنند بسیار 
بیشتر می خندانند. عباسی بیان کرد: برای آیتم »پایش« من خودم 
دوست داشتم لحن ما تند باشد و خنجر را از رو ببندیم. تلاش داشتیم 
واقعیت برخی از مسئولان را نشان دهیم و اگر حرص مخاطب درآمد 
عمدی بود. وی عنوان کرد: اقبال از یک مجموعه طنز به خیلی دلایل 
برمی گردد، خیلی از جریانات موازی حاکم بر اجتماع روی مخاطب 
تاثیر و روحیات او تاثیر می گذارد و ممکن است آمادگی و پذیرش 
سریال طنز را نداشته باشد. کارگردان »خنده بازار« ادامه داد: نسبت به 
سال هایی که »خنده بازار« پخش می شد وضعیت اجتماعی اقتصادی 
عوض شده است. آن زمان زندگی راحت تری جریان داشت بی آبی، 
بی برقی و گرانی در این حد نبود الان تورم از یکطرف، کرونا از طرف 
دیگر و وضعیت متزلزل مدیران از طرف دیگر روی مردم اثر گذاشته 
است. البته نمی خواهم توجیه کنم اما کسی دوست ندارد برنامه ای 
بسازد که مردم دوست نداشته باشند یا روی دستش بماند. بخشی 
ممکن است ناتوانی من باشد و بخشی هم به شرایطی برمی گردد که 
مردم در آن هستند. یک دلیل هم که نمی خواهم کار آیتمی بسازم 
همین است، نه به این علت که »دست انداز« موفق نیست بلکه اتفاقا 
خود من از پخش آن راضی هستم. هزینه برآورد ما را با خیلی از کارها 
در همین تلویزیون مقایسه کنید حداقل یک دهم آنهاست. وی درباره 
اینکه چقدر تلاش کرده اند تا از نویسندگان مختلف برای آیتم ها کمک 
بگیرند، گفت: من سعی کردم بچه های جدید را وارد کنم. نویسنده و 

متن 80 درصد از یک کار است و ما با کمبود نویسنده مواجه بودیم. 

دبیــر شــورای صنفی نمایش 
از تمایل 9 فیلم پرمخاطب برای 
ورود به چرخه اکران عمومی 
خبر داد. مرتضی شایسته گفت: 
موفق  اکران  با  خوشبختانه 
»دینامیت« در سینماها، رضایت 
سینماداران نیز برآورده شده است 
تا شرایط مناسبی را برای حضور 
مخاطبان درسینماها فراهم کنند. 
وی بیان کرد: درخواست هایی 
نیز برای اکران فیلم ها به شورای 
صنفی نمایش ارائه شده است که 
این درخواست ها در جلسه آینده 
بررسی و نتیجه نهایی اعلام خواهد 
شد. شایسته ادامه داد: می توان 
گفت اکران »دینامیت« ترس از 

اکران را دورکرده است. 

ازسرگیریتمرینهای
»دکترنون«

کارگردان نمایش »دکترنون« 
با اشاره به توقف تمرین های این اثر 
نمایشی به دلیل تعطیلی های کرونایی 
اخیر، اعلام کرد که تمرین های 
»دکترنون« با وجود شرایط مبهم 
هادی  از سرگرفته شد.  موجود 
مرزبان درباره وضعیت فعلی تمرین 
و تولید نمایش »دکترنون« گفت: ما 
تمرین های نمایش »دکترنون« را که 
به دلیل شرایط قرمزکرونایی تهران 
متوقف کرده بودیم؛ ازسرگرفتیم. 
مدیریت مجموعه تئاترشهر این 
لطف را به ما داشت که سالن اصلی 
مجموعه را برای تمرین در اختیار 
ما قرار داده که برای حفظ پروتکل ها 
و حفظ سلامت اعضای گروه فضای 

بزرگ و مناسبی است. 

شهاب  عباسی: 

فعلاآیتمینمیسازم

سینمــا 

تهیه کننــده فیلــم کوتاه 
»ناهیــد« معتقــد اســت که 
اهمیت حضــور سرمایه گذار 
فیلــم کوتــاه در جنبه هــای 
مختلف از جمله در جشنواره ها 
نادیــده گــرفته می شــود. 
رضا نصرتی در ارزیابی شرایط ساخت فیلم کوتاه در 
سینمای ایران و سختی های ساخت این نوع فیلم ها 
گفت: یکی از بارزترین مشکلات ساخت فیلم کوتاه 
در ایران که اکثر فیلمسازها با آن روبه رو هستند 
پیداکردن سرمایه گذار است. از آنجایی که هزینه 
ساخت فیلم کوتاه در سال های اخیر خیلی گران شده ، 
کسی به عنوان سرمایه گذار جرأت یا ریسک این 
کار را ندارد. وی بیان کرد: از طرفی جوایز نقدی 
جشنواره ها، به ویژه جشنواره های داخلی به قدری 
کم است که حتی اگر سرمایه گذار شناخت خوبی 
هم نسبت به سینمای کوتاه داشته باشد، می داند 
که این جوایز جنبه حمایتی دارند و اکثر مواقع توقع 
خود را از اینکه سرمایه اش برگردد، پایین می آورد. 
تهیه کننده فیلم کوتاه »ناهید« با اشاره به اینکه 
اهمیت حضور سرمایه گذار در جنبه های مختلف 
نادیده گرفته می شود، افزود: وجود سرمایه گذار 
ریشه یک فیلم است؛ تا جوانه بزند، ریشه بیندازد 
و به بار بنشیند اما متاسفانه اتفاقی نمی افتد چه در 
جشنواره ها و چه در رسانه ها. با اینکه هزینه پرداخت 
شده توسط سرمایه گذار بازنمی گردد، حتی توجهی 
به وجود و اهمیت آنها نمی شود و نادیده گرفته 
می شوند؛ برای مثال هیچ جایزه و تقدیری از یک 
سرمایه گذار در جشنواره ها صورت نمی گیرد. وی 
بیان کرد: برای ساخت فیلم کوتاه »ناهید« ریسک 
کردم که از دو جنبه قابل ذکر است؛ اول، سرمایه 
کار و دوم کارگردان بود که »ناهید« اولین کار 
حرفه ای اش به حساب می آمد اما اعتمادی که به او 
داشتم درصد این ریسک را کم می کرد. با این وجود 
هزینه کار از برآوردی که مشخص شده بود بالاتر رفت 
و با تقویت مالی و حمایت بیشتر، توانستیم »ناهید« 
را به ایستگاه پایانی برسانیم. نصرتی حبیبی در مورد 
بازخوردهای مثبت نسبت به این فیلم کوتاه و اینکه 
آیا این بازخوردها را از قبل پیش بینی می کرده، 
افزود: با توجه به ایده، قصه و شناختی که من از 
صمد علیزاده داشتم، تا حدودی چنین بازخوردهایی 
را حدس می زدم. خوشبختانه »ناهید« در ایران 
با بازخوردهایی روبه رو شد که بیش از انتظار ما 
بود و این باعث خوشحالی است. امیدوارم بعد از 
کسب موفقیت »ناهید« در سی وپنجمین جشنواره 
بین المللی فیلم فرایبورگ که جشنواره ورودی اسکار 
است، »ناهید« در عرصه جهانی هم خوش اقبال باشد. 
وی درباره برقراری ارتباط با موضوع این فیلم کوتاه 
اظهارکرد: قصه »ناهید«، ایده ای ناب بود و به همین 
جهت تحت تاثیر قرار گرفتم. »ناهید« قصه ای را 
روایت می کرد که انگار همه ما از آن مطلع بودیم 
اما حرفی از آن نمی زدیم. قصه ای که به یک موضوع 
بومی می پردازد و فکر می کنم هر کسی در داخل 
ایران می تواند با آن ارتباط بگیرد. تهیه کننده جوان 
فیلم کوتاه »ناهید« تصریح کرد: »ناهید« مخاطبان 

عام زیادی دارد که مشتاق دیدن آن هستند. 

تمایل۹فیلمبرای
اکران

اهمیتسرمایهگذار
درسینمایکوتاه

سپیده  خداوردی: 

تجربه
کارطنز
ندارم

   به خاطر پسرم 
 بازیگر سریال 

»عموپورنگ«  شدم

کارگردان و بازیگر مجموعه
اشاره به شرایط مردم و تلخی

فعلاآیتمی

ام. پیشنهاد اجرا و کار کودک به من شد اما 
دوست نداشتم به این ژانر وارد شوم چون در آن کارها 
دلیل اینکه 
من ژانر خاص خودم را دارم. وی درباره ایفای نقشش 

تهیهتمرینهای
»ناهیــد« معتقــد اســت که 




